

CHINESE

HEALTH SERVICE MANAGEMENT

中国卫生事业管理

中文核心期刊



成都医学院第一附属医院

2020.04

中国期刊全文数据库全文收录期刊
中文科技期刊数据库收录期刊
万方数据—数字化期刊群全文上网
中国生物医学文献数据库收录
国家哲学社会科学学术期刊数据库收录
超星期刊域出版平台数据库收录

ISSN 1004-4663
04>
9 771004 466208



中国卫生事业管理

CHINESE HEALTH SERVICE MANAGEMENT

月刊 1985 年创刊 第 37 卷 2020 年 4 月

主 管

四川省卫生健康委员会

主 办

四川省卫生健康委员会

协办单位

成都中医药大学附属医院
德阳市人民医院
成都大学附属医院
宜宾市第一人民医院

名誉主编

殷大奎 曹泽毅 卓凯星

主编

余曙光

副主编

李为民

总发行人、社长

余成浩

编辑部主任、总编辑

刘书文

编 辑

郭秀梅 饶朝龙 潘校琦
杨 练 屈 伟 贾 睿 李 苑

英文编辑

谭 婧

编 委

马 骁 方文均 方 勇
毛 萌 毛正中 王禄生
付 华 任建新 刘兴柱
吕玉波 孙 涛 朱士俊
李有柱 陈拥军 陈安民
陈志兴 周学东 易学明
林琦远 林曙光 钟 森
罗五金 范 兵 范关荣
姚大力 赵文清 周京国
郝 模 饶克勤 高 宁
高建民 耿仁文 黄从新
景 琳 廖 斌 蔡仁华
雷跃昌 樊晋川 樊均明
戴建平 唐刘红 赵 聪

本刊版权归中国卫生事业管理杂志社所有
本刊所发表作品,不代表本编委会和编辑部
观点,如有印刷质量问题,请向本刊发
行部调换

目 次

探索与改革

我国医疗卫生体系治理能力及应急响应机制的关键问题与思考 方鹏骞 王一琳(241)

新冠肺炎疫情下公立医院危机管理能力建设 李昕昀 高红霞 方鹏骞(245)

分级诊疗制度下“医联体”模式实施现状及效果研究 熊之潔 张 炜 杜小青(248)

社区卫生服务管理

我国家庭医生签约服务绩效评价研究 黄锦玲 王 慧 曾志嵘(252)

价格补贴和社会网络对在线健康社区用户购买决策的影响 李梦宇 刘咏梅 赵 楠(256)

医院管理

论对话视阈下医患关系的反思与重构 杨支才 刘东梅(262)

基于 DRGs 的加权 TOPSIS 法对江西省南昌市某三甲综合医院医疗绩效评价 范一群 何亦斌 张凌等(265)

运用 PDCA 循环法提高临床路径的入径率和完成率 王振文 朱 亮 杨旭丽等(269)

大型公立医院门诊患者在线医疗服务使用行为及意愿分析 张景岚 何志萍 胡锦梁等(273)

编辑出版
中国卫生事业管理杂志社

电 话
(028)86126443 86110812 86138809
E-mail:wssyglgj@sina.com

地 址
四川省成都市下汪家拐街19号

邮政编码
610041

发 行
四川省报刊发行局

发行范围
国内公开发刊

邮发代号
62—66

印 刷
四川煤田地质制图印刷厂

出版日期
2020年4月

国际标准刊号
ISSN1004—4663

国内统一刊号
CN51—1201/R

广告经营许可证
5100004000361

定 价
10.00元

Sponsor
Ministry of Health of the P. R. China
Editor Publishing House of Chinese
Heath Service Management

Tel
(028)86126443 86110812 86138809
E-mail:wssyglgj@sina.com

Address
19 Xia Wangjiaguaist, Chengdu, Sichuan, P.
R. C

Post Code
610041

Domesitic
China Local Post Office P. O. Code 62—
66

Periodical Registration
ISSN1004—4663
CN51—1201/R

Price
RMB 10.00 Percopy

Publication Date
APril. 2020

卫生行政管理	
四川省公立医院薪酬制度改革政策系统分析	
..... 杨 义 王慧敏 蒋建华等(276)	
基层医疗践行高价值医疗卫生服务的机遇、挑战及对策	
..... 傅雅欣 李 情 唐 梅(279)	
基层医疗卫生服务机构医护人员激励机制满意度调查——以佛山市 S	
镇为例	常 路 张雨桐 姚卫光等(283)
药事管理	
江西省中医药服务信任度及其影响因素研究	
..... 朱梦迪 王军永 陶士素等(287)	
卫生法制	
医疗损害鉴定制度的挑战与反思 ... 韩 敏 黄 伟 肖柳珍等(291)	
农村卫生管理	
新生代农民工被看重感影响因素质性研究	
..... 经卫国 况志华 姚本先等(294)	
医学教育与科研管理	
对于五年制临床医学“卓越医生培养计划2.0”的探究——以新乡医学院	
卓越医生培养实践为例	郜 佩(299)
论生物医学科研不端的失范原因及防治策略	嵇 怡(302)
社会医学	
医学生心理弹性在手机成瘾与社会支持间的中介作用	
..... 邱 蕾 周学慧 冯晨曦等(305)	
公共卫生管理	
新疆牧业地区失能老年人居家非正式照护时间成本效果分析	
..... 马文娟 王玉环 黄 伟等(309)	
长春长生疫苗事件对徐州市儿童家长二类疫苗接种态度的影响调查 ...	
..... 黄 琦 戴蓉慧 卢慧敏等(312)	
社会支持网络视角下某市中老年居民就医行为及其影响因素研究	
..... 冯 祥 华召来 周琴等(317)	

CHINESE HEALTH SERVICE MANAGEMENT
VOL. 37 NO. 4, 2020 CONTENTS IN BRIEF

Studying on The Critical Issues of China's Medical and Health System Governance and Emergency Response Mechanism Fang Pengqian, et al. (241)

Studying on The Capacity Building of Crisis Management in Public Hospitals under The Outbreak of COVID-19 Li Xinyun, et al. (245)

Research on the Actualization and Effect of "Medical conjoined" Mode under the System of Hierarchical Diagnosis and Treatment XIONG Zhi-jie, et al. (248)

Studying on The Performance Evaluation of Family Doctor Contracting Services in China Huang Jinling, et al. (252)

Impact of Price Subsidies and Social Networks on Online Health Community User Purchase Decisions LI Meng-yu, et al. (256)

Reflection and Reconstruction of Doctor-patient Relationship from the Perspective of Dialogue YANG Zhi-cai et al. (262)

Application of TOPSIS Method in Medical Service Performance Evaluation of a Triple-A Comprehensive Hospital in Jiangxi Nanchang Based on DRGs FAN Yi-qun, et al. (265)

Entry Rate and Completion Rate of Clinical Pathway can be Improved by Means of PDCA Circulation Method WANG Zhen-wen, et al. (269)

Analysis of Outpatients' Behavior and Willingness to Use Online Medical Services in General Public Hospitals Zhang Jinglan, et al. (273)

Systematic Analysis of Salary System Reform Policy of Public Hospitals in Sichuan Province YANG Yi, et al. (276)

Opportunities, Challenges and Countermeasures for Practicing High-value Medical and Health Services in Primary Care FU Ya-xin, et al. (279)

Surveying The Medical Staffs' Satisfaction on Incentive Mechanism of Primary Medical and Health Institutions Chang Lu, et al. (283)

Study on the Trust Degree of Traditional Chinese Medicine Service and Its Influencing Factors in Jiangxi Province ZHU Meng-di, et al. (287)

Challenge and Reflection on New Medical Damage Appraisal System HAN Min, et al. (291)

Qualitative Researches on The Influencing Factors of Sense of Being Valued of The New Generation of Migrant Rural Workers Jing Weiguo, et al. (294)

Studying on The "Excellent Doctor Training Plan 2.0" for Clinical Medicine Gao Pei. (299)

Study on Reasons and Combating Strategies of Scientific Misconduct in the Field of Bio-medical Research WEI Yi. (302)

The Mediating Role of Resilience in the Relationship between Mobile Phone Addiction and Social Support among Medical Students Qiu Lei, et al. (305)

Home-based Informal Care Time Cost-effectiveness Analysis of Disabled Elderly in Xinjiang Pastoral Areas. MA Wen-juan, et al. (309)

Investigation on the Influence of Changchun Changsheng Vaccine Incident on the Attitude of Category Vaccines of Children's Parents in Xuzhou City. HUANG Qi, et al. (312)

Study on the Health Seeking Behavior and Influencing Factors of Middle-aged and Elderly Residents in a City from the Perspective of Social Support. Network. FENG Xiang, et al. (317)

